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PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2022 
 

trzydziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 27 września 2022 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Jezioranach 
 

 

Pan Andrzej Szuwalski - Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach powitał 

wszystkich przybyłych na XXXIV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XXXIV sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 8 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

  
   Na sekretarza obrad powołany została Radna Teresa Parzonka. 

 

   Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 11.30. 
 

Przewodniczący Rady: "Witam Państwa na kolejnym naszym spotkaniu w tym roku. Jest to 

XXXIV Sesja. Witam przedstawicieli organu prowadzącego. Witam również pracowników 

Urzędu Miejskiego, którzy tradycyjnie pomagają nam w sprawnym przeprowadzeniu 

posiedzenia. Witam Państwa Radnych. Na podstawie listy obecności, że posiadamy quorum, 

czyli dzisiejsza Sesja jest władna, aby podjąć właściwe uchwały, o których będzie mowa  

w następnym czasie. Wybaczcie Państwa dzisiaj za ewentualne drobne potknięcia, bo 

troszeczkę zmian przed samą Sesją w porządku obrad wpłynęło. W sumie nie tak istotnych, 

ale jak zawsze zmiany troszeczkę są. Może się tak zdarzyć, że mogę coś takiego zrobić, 

proszę mi wybaczyć. Liczę na pomoc naszej Pani Ani, która czuwa nad sprawnym 

przeprowadzeniem posiedzenia. Tradycyjnie na Sekretarza dzisiejszej Sesji powołuję Panią 

Teresę, z jej doświadczeniem i umiejętnościami pomoże nam sprawnie przeprowadzić. Po 

tym wstępie przejdźmy do realizacji dzisiejszego porządku. Pozwólcie Państwo, że usiądę. 

Porządek obrad Państwo otrzymali, czy są jakieś zmiany, jeśli chodzi o porządek, czy 

Państwo macie propozycje? Jeżeli nie, to ja chciałbym zaproponować wprowadzenie zmian 

do dzisiejszego porządku. Wprowadzenie podpunktu do 2 punktu, jest to punkt podjęcie 

uchwał w sprawie, to będzie jako podpunkt 3 zatytułowany on będzie zmiany w budżecie 

gminy na 2022 rok. Tym samym punkt 2 troszeczkę się powiększy. Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem tej propozycji zmian w porządku obrad? Proszę przystąpmy do głosowania. 

Pani Aniu jestem Za." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przyjęła proponowane zmiany. 
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Przewodniczący Rady: "Wprowadzenie punktu przez Państwa zostało zaakceptowane, więc 

tym samym zmienił się troszeczkę porządek obrad. Tak jak powiedziałem na wstępie  

w punkcie 2 podjęcie uchwał w sprawie dodaliśmy jeden podpunkt, który brzmi zmian  

w budżecie gminy na 2022 rok. Przejdziemy teraz do realizacji dzisiejszego posiedzenia. 

Otwarcie i sprawy porządkowe mamy już za sobą, przechodzimy do punktu 2, podjęcie 

uchwał w sprawie, jako podpunkt 1 jest to: uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Jeziorany dla terenu położonego w obrębie miejscowości Tłokowo.  

I tu przy tej uchwale jest drobna zmiana w tekście uchwały i proponuję wprowadzenie 

nowego zapisu w tej uchwale tj. w paragrafie 2, ustęp 7 podpunkt otrzymuje brzmienie dane 

przestrzenne dla niniejszego planu przestrzennego wymagają artykułu 67a ustawy  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zawiera załącznik Nr 3 do uchwały oraz 

zmiana kolejności dalszych, kolejnych ustępów. Kto z Państwa Radnych jest za 

wprowadzeniem tej zmiany?" 

Radny Wiesław Żywicki: "Pani Aniu, jestem Za." 

Przewodniczący Rady: "Usprawnię przebieg głosowania jestem Za." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 

Przyjęła proponowane zmiany. 

Przewodniczący Rady: "Więc poprawka do tej uchwały została przez Państwa przyjęta."  

 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

1) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Jeziorany dla 

terenu położonego w obrębie miejscowości Tłokowo, 

 

Przewodniczący Rady: "W związku z tym, pozwólcie Państwo, że odczytam projekt uchwały. 

Teraz proszę Państwa, proszę usiąść wygodnie, bo czeka nas trochę długie czytanie projektu 

uchwały. Proszę się wsłuchiwać w tekst, po odczytaniu przejdziemy do dyskusji i do 

zatwierdzenia bądź nie tej uchwały." 

 

Przewodniczący Rady wspólnie z Wiceprzewodniczącym Rady odczytali projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję Panie Przewodniczący, wspólnymi siłami dotarliśmy do 

końca tekstu tej uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Ja tylko 

powiem, że na posiedzeniu obu Komisji pracownicy Urzędu dokładnie wyrecytowali te 

zmiany, omówili, stąd Państwo Radni nie chcecie zabrać głosu. Proszę przystąpimy do 

głosowania." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
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               podjęła uchwałę nr XXXIV/288/22 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Jeziorany dla terenu położonego  

w obrębie miejscowości Tłokowo, 

        która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta. Tak patrzę na Państwa  

i po tak długim wysłuchaniu tego tekstu, że Państwo potrzebujecie parę minutek przerwy.  

W związku z tym, zarządzam 5 minut przerwy." 

 

2) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Jeziorany, 

 

Przewodniczący Rady: "Przechodzimy do kolejnego punktu, tylko porządek dzienny znajdę  

i przed nami kolejny projektu uchwały, to jest określenia tygodniowego, o odczytanie 

poproszę Panią Teresę." 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Pani Sekretarz może jakieś jedno zdanie do tej 

uchwały? 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy: "Zmieniamy tylko zapis dotyczący paragrafu 4, 

musimy uzupełnić zapis dotyczący publikacji i obowiązywania uchwały, czyli dopisaliśmy 

słowa dotyczące, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od publikacji w dzienniku." 

Przewodniczący Rady: "Czyli zmiany kosmetyczne." 

Sekretarz Gminy: "Tak." 

Przewodniczący Rady: "Czy Państwo Radni chcieliby coś dodać do tej uchwały?" 

Radny Stanisław Kawecki: "Wszystko jasne." 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję i w związku z tym przystępujemy do głosowania. " 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
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                podjęła uchwałę nr XXXIV/289/22 

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Jeziorany, 

  która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta. W związku z tym, że 

pogoda się poprawiła, to i sprzęt zaczął lepiej działać. Przystąpimy do realizacji kolejnego 

punktu to jest podpunkt 3, w punkcie 2 zmiany w budżecie gminy na 2022 rok. Pozwólcie 

Państwo, że odczytam projekt uchwały." 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Pani Skarbnik jedno zdanie chociaż?" 

Skarbnik Gminy: "Tak jak powiedziałam w uchwale Rady Miejskiej w Jezioranach z dnia  

30 sierpnia 2022 roku została zwiększona kwota dochodów dotyczącej opłaty za zezwolenia 

na sprzedaż napojów alkoholu do kwoty 37.400 zł i tą kwotę możemy przeznaczyć na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi w rozdziale 85153." 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania? Jeżeli nie, to 

przystępujemy do głosowania." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XXXIV/290/22  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2022-2032, 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta. Jesteśmy w bloku uchwał 

finansowych. Panią Skarbnik będziemy prosili o zabieranie głosu. O odczytanie projektu 

uchwały poproszę Pana Przewodniczącego." 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo za odczytanie projektu uchwały. Pani Skarbnik 

kilka zdań." 
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Skarbnik Gminy: "W załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2022 

zwiększyliśmy kwotę dochodów jaki i wydatków o kwotę 6.335.339,00 zł kwota głownie 

dotyczy dodatku węglowego na podstawie zapotrzebowania, który został złożony przez 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Dochody wynoszą 66.552.082,34 zł, natomiast wydatki 

76.150.265.27 zł. Deficyt budżetu w wysokości 9.598.182,93 zł. Przychody 11.539.732,93 zł, 

natomiast rozchody 1.941.550,00 zł. W załączniku Nr 2 przedsięwzięcia nie dokonano 

żadnych zmian. Dziękuję." 

Przewodniczący Rady: "Zauważyliśmy, że przy okazji prognozy Pani Skarbnik omówiła też 

budżet, w sumie można powiedzieć, że mamy to omówione. Proszę przystąpimy do 

głosowania." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 

              

                podjęła uchwałę nr XXXIV/291/22 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

         Gminy Jeziorany na lata 2022 - 2032, 

        która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta." 

 

5) zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Przewodniczący Rady: "Kolejny punkt przed nami bloku uchwał finansowych teraz mamy 

podpunkt 5 zmiany w budżecie gminy na 2022 rok, ale zanim przystąpimy do procedowania 

tej uchwały proponuję najpierw przegłosowanie drobnych zmian w zapisie tej uchwały. 

Pozwólcie Państwo, że odczytam zapisy poprzedniej i zapisy, które będą obowiązywać  

w nowej uchwale. W poprzedniej uchwale paragraf 7 brzmiał następująco: 1. Ustala się 

dochody w kwocie 133.013.74 zł z tytułu wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 270.133,08 zł na realizację zadań określonych  

w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i wypłaty  

z części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym  

w kwocie 37.400,00 zł. 2. Ustala się wydatki w kwocie 9.805.00 zł na realizację zadań 

określanych w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii oraz wydatków na zadania 

w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie w kwocie 17.400,00 zł. To były zapisy  

w starej uchwale, a nowe zapisy brzmią następująco: 1. Ustala się dochody w kwocie 

133.013.74 zł z tytułu wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

wpływy z części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym w kwocie 35.400,00 zł. 2. Ustala się wydatki 270.133,08 zł na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Ustala się wydatki w kwocie 9.805,00 zł na realizację zadań określonych w gminnym 
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programie przeciwdziałania narkomanii oraz wydatki na zadania w zakresie przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w kwocie 17.400,00 zł. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tych 

proponowanych zmian?"  

Radny Stanisław Kawecki: "Jestem Za." 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Przyjęła proponowane zmiany. 

Przewodniczący Rady: "Dziękujemy bardzo. Poprawki do uchwały zostały wprowadzone,  

w związku z tym pozwólcie Państwo, że odczytam projekt uchwały po zmianach  

w prowadzonych przez Państwa. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady: "Te zmiany w budżecie były dogłębnie omawiane na posiedzeniu obu 

Komisji, przed chwilą jeszcze Pani Skarbnik je krótko omówiła na co by warto było zwrócić 

uwagę, na to, że została już otwarta droga, co ucieszy część mieszkańców, że zostaną 

uruchomione tzw. dodatki węglowe zgodnie z ustawą, która została podjęta w ostatnim 

czasie, w celu zmniejszenia obciążeń finansowych, kosztów utrzymania bieżącego 

mieszkańców. Czy Państwo Radni jeszcze?" 

Radny Stanisław Kawecki: "Pan Przewodniczący przeczytał paragraf 7 bez tych zmian." 

Skarbnik Gminy: "Dobrze jest. Brzmienie paragrafu 7." 

Radny Stanisław Kawecki: "W dwóch miejscach się zmieniło 270.000 zł na 250.000 zł i na 

końcu te 20.000 zł." 

Przewodniczący Rady: "W którym miejscu?" 

Radny Stanisław Kawecki: "Po prostu został przeczytany ten w papierach, a nie tekst 

przyjęty." 

Skarbnik Gminy: "To była poprzednia uchwała." 

Przewodniczący Rady: "Już Panu tłumaczę, w uchwale zmiany w budżecie, tej pierwszej jest 

kwota ustala się wydatki w kwocie 250.133,08 zł, zaś niżej ustala się wydatki w kwocie 

20.000 zł. Ta kwota i ta kwota daje 270.133,08 zł, daje kwotę zsumowaną." 

Radny Stanisław Kawecki: "Ja wiem, ja sobie w trakcie czytania, to w tekście jednolitym 

powinno się znaleźć, ale jeśli nie, to dyskusji nie było." 

Przewodniczący Rady: "Obie uchwały były dyskutowane z Panią Prawnik i ja uważam, że są 

w najlepszym porządku. Jeszcze jakieś głosy, Pani Skarbnik coś?" 

Skarbnik Gminy: "Może ja jeszcze dodam, że paragraf 7 to tylko zapis, który wydatki  

w kwocie 270.133,08 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych został przesunięty do punktu 2, żeby to 
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uporządkować merytorycznie, że tutaj mamy dochody, a tutaj wydatki, to tylko przesunięcie 

tej kwoty." 

Przewodniczący Rady: "Wszystkie kwoty się zgadzają i są takie same." 

Skarbnik Gminy: "W tej uchwale zwiększyliśmy o 20.000 zł do kwoty 270.133,08 zł po 

stronie wydatków." 

Przewodniczący Rady: "Panie Stanisławie rozwialiśmy wątpliwości?" 

Radny Stanisław Kawecki: "Tak, tak." 

Przewodniczący Rady: "Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, to 

proszę przystąpmy do głosowania." 

Radny Stanisław Kawecki: "Pani Aniu, mój głos niech będzie ręcznie." 

Ania: "Pana głos, Panie Stanisławie?" 

Wiceprzewodniczący Rady: "Stanisław jesteś Za czy przeciw?" 

Radny Stanisław Kawecki: "Już mówiłem, jestem Za."  

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

 

podjęła uchwałę nr XXXIV/292/22  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta. Przejdziemy teraz do 

kolejnego punktu, sprawozdania Burmistrza z działalności między sesjami. Pani Sekretarz 

proszę." 

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

Sekretarz Gminy: "Informacja ze sprzedaży mienia. Sprzedano: nieruchomość składającą się 

z działki oznaczonej numerem geodezyjnym 27/12 o powierzchni 399 m² położoną w obrębie 

Tłokowo Gmina Jeziorany za kwotę 7.134 zł osobom fizycznym na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej, działkę nr 284/5 o pow. 1255 m² wraz  

z udziałem w wysokości 25/100 w działce nr 284/4 o pow. 787 m² położoną w obrębie miasta 

Jeziorany w przetargu ustnym nieograniczonym za kwotę 54.858 zł osobom fizycznym. 

Zakupiono: działkę nr 498 o pow. 425 m² położoną w obrębie miasta Jeziorany od osoby 

fizycznej za kwotę 14.300 zł z przeznaczeniem na poszerzenie ul. Parchimowicza  

w Jezioranach. Wykonane zadania gospodarcze: 1. Rozwieziono drewno do świetlic 

wiejskich: Kikity, Żardeniki, Piszewo, Pierwągi, Olszewnik, Tłokowo, Polkajmy, Studnica, 

Potryty, Lekity, Krokowo, Derc. 2. Udrożniono przepust drogowy droga Miejska Wieś – 

Zerbuń. 3. Naprawiono uszkodzoną nawierzchnię drogi Miejska Wieś – Zerbuń.  
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4. Przeprowadzono wycinkę krzaków ze skarp w fosie w Jezioranach. 5. Przycięto  wystające  

gałęzie na drogach: Miejska Wieś – Zerbuń, Ustnik – Wilkiejmy, Jeziorany – Lekity, 

Kostrzewy – Krokowo, Radostowo Kolonia. 6. Przeprowadzono prace porządkowe we wsi 

Zerbuń. 7. Zamontowano znaki drogowe w miejscowości Jeziorany, Kikity, Zerbuń, 

Radostowo. Zawarte umowy: W dniu 22 sierpnia 2022 r. zawarto umowę Województwem 

Warmińsko-Mazurskim w Olsztynie na udzielenie Gminie Jeziorany z budżetu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 19.000 

zł z przeznaczeniem na budowę, rozbudowę, modernizację remizy OSP Radostowo. Termin 

wykonania zadania i wykorzystania środków do dnia 30.11.2022 r. W dniu 21.09.2022 r. 

Związek Gmin Warmińsko - Mazurskich poinformował o wynikach konkursu „Czysta  

i piękna zagroda - estetyczna wieś 2022 r." Komisja oceniła wkład 25 wsi na rzecz poprawy 

stanu estetyki wsi w okresie od maja do września 2022 r. W dniach 5-11 maja oraz w dniach 

6-9 września 2022 r. odbyły się lustracje wsi biorących udział w konkursie. I miejsce zdobył 

Zerbuń, który otrzyma nagrodę w wysokości 20.000 zł. Nagroda ufundowana jest w ramach 

operacji współfinansowanej ze środków Unii Europejskiej w ramach Schematu II Pomocy 

Technicznej "Krajowa Sieć Obszarów Wiejskich" Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2014 - 2020." 

Przewodniczący Rady: "A kto ufundował nagrodę?" 

Sekretarz Gminy: "Nagroda ufundowana jest w ramach operacji współfinansowanej ze 

środków Unii Europejskiej w ramach Schematu II Pomocy Technicznej "Krajowa Sieć 

Obszarów Wiejskich" Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 - 2020. Sam 

konkurs przeprowadzany jest przez Związek Gmin Warmińsko-Mazurskich." 

Przewodniczący Rady: "Państwo kojarzycie w przeszłości sukcesy naszych wsi? Chodzi  

o sam fakt wygrania." 

Sekretarz Gminy: "Chyba nie." 

Przewodniczący Rady: "To gratulacje dla mieszkańców wsi Zerbuń dla Sołtysa poprzedniego, 

obecnego. Duży sukces. Brawo, brawo. Proszę Państwa przed nami kolejny punkt wolne 

wnioski i zapytania. Chcielibyście Państwo zabrać głos? Proszę bardzo Panie Stanisławie." 

 

Ad.4. Wolne wnioski i zapytania. 
 

Radny Stanisław Kawecki: "Proszę Państwa, od szeregu lat w Kikitach dochodzi momentami 

do scysji osób korzystających z plaży, mola z wędkarzami. Zastanawiam się w zasadzie, 

powinno się tam zakazać wędkowania ryb. Przynoszone są różnego rodzaju zanęty  

i wysypywane tak, gdzie ludzie się kąpią. Dochodzi do takich sytuacji, że na przykład 

wędkarze łowią ryby, gdy ktoś wejdzie do wody kąpać się, lecą różne epitety ze strony 

wędkarzy. Wędkarze twierdzą, że mają wykupione zezwolenie na wędkowanie na Jezioro 

Luterskie, być może tak, ale nie wiem, czy mają wykupione na korzystanie z mola gminnego, 

które nie należy do Polskiego Związku Wędkarskiego. Należałoby to uporządkować. Druga 

rzecz dotycząca długości kadencji i wyborów samorządowych i parlamentarnych. Mówi się, 
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że nie jest możliwe jednego roku przeprowadzenie wyborów parlamentarnych  

i samorządowych. W 2005 roku była taka kumulacja wyborów, bo były wybory prezydenckie 

i wybory samorządowe. Wybory prezydenckie miały dwie tury, przepraszam, to były wybory 

parlamentarne. Wybory przebiegły normalnie, nie było żadnych scysji, nie było problemów  

z kampaniami wyborczymi i ładnie wszystko przebiegło. To, co się mówi dla społeczeństwa, 

jakie ma odbicie w rzeczywistości. Druga rzecz, która dość mocno podniosła mi ciśnienie, 

otóż Prezes jednej z partii ogłasza wielką mobilizację, żeby w trakcie wyborów nie doszło do 

oszustw. Jest to po prostu naplucie dla społeczeństwa w twarz. Komisje wyborcze składają się 

z przedstawicieli każdej z partii biorącej udział w wyborach. Bardzo łatwo się tego typu słowa 

mówi w telewizji, czy w radio, one bardzo ładnie trafiają do części społeczeństwa, ale dla 

tych, którzy wiedzą, co nie co o wyborach jest to po prostu naplucie na społeczeństwo  

i komisje wyborcze. Przecież każda z partii łącznie z tą, która zarzuca, że wybory będą 

oszukane, ma swoich przedstawicieli w komisji wyborczej. Zastanawiam się, co ci 

przedstawiciele robią w tej komisji, jakiej jakości to są przedstawiciele. Druga rzecz, drugie 

zabezpieczenie, każda z partii ma możliwość wystawienia mężów zaufania do każdej komisji 

wyborczej, czy to gminnej, czy to okręgowej, czy to powiatowej, czy wojewódzkiej i pytam 

się, gdzie te oszustwa mają nastąpić. Przed wyborami w 2015 roku dość szeroko 

rozpuszczono plotkę, że komisje wyborcze zakupiły ileś tam milionów długopisów, których 

tekst napisany tym długopisem będzie znikał, żeby można było na nowo zaznaczyć na kartach 

do głosowania. Rozsiewa się takie bzdury, nie wiem po co? Nie wiem po co? Ci, którzy 

autentycznie uczestniczyli w komisjach wyborczych, czują się w tym momencie bardzo 

mocno pomówieni. Dziękuję." 

Przewodniczący Rady: "Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze? To pozwólcie Państwo, że ja 

zabiorę głos. Odniosę się do słów Pana Radnego Pana Stanisława i tak pierwsza rzecz, jeśli 

chodzi o wędkarzy i turystów. Nie tak dawno został rozstrzygnięty przetarg na remont plaży 

w Kikitach, kiedy on będzie, kiedy się zakończy, trudno mi w tej chwili powiedzieć, ale 

myślę, że to jest dobry pomysł przy oddaniu tej inwestycji, żeby te sprawy wyprostować, 

uregulować, w taki sposób, żeby zadowalały jednocześnie i jedną i drugą stronę. Każda ze 

stron ma jakąś tam rację. Każdy by chciał uzyskać jakiś tam efekt dla siebie. Wypracowanie 

jakiegoś tam kompromisu zadowalającego obie strony. Po oddaniu tej inwestycji będzie to 

dobry czas, by tą sprawę unormować w odpowiedni sposób." 

Wiceprzewodniczący Rady:  "Regulamin użytkowania kąpieliska." 

Radny Stanisław Kawecki: "Na to liczę." 

Przewodniczący Rady: "Drugą kwestię, którą Pan Radny Kawecki poruszył, to kwestia 

terminów wyborów. Sami Państwo wiecie, kto ustala termin wyborów. Ustala to Komisja 

Wyborcza w porozumieniu z obozem rządzącym i my niestety nie mamy na to żadnego 

wpływu na ustalenie tych terminów. Punkt 3 o sprawach dotyczących oszustwa, jest to temat 

poruszany, po raz kolejny podczas kolejnych wyborów. Były propozycje o instalacji kamer,  

o widocznych urnach, o zasłonkach, o takich, to jest temat poruszany od lat. Na to niestety też 

nie mamy żadnego wpływu, taki więc tyle. Ja ze swojej strony chciałbym nadrobić takie 

niedopatrzenie małe faux pas, bo powinienem to uczynić na początku sesji, pozwólcie 
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Państwo, że wstanę. Z wielką radością witamy w naszym gronie Pana Mariusza, który po 

ponad rocznej nieobecności spowodowanej potężnymi kłopotami zdrowotnymi, zaszczycił 

nas fizycznie, w pełni sił. Serdecznie Pana ponownie witamy i cieszymy się, że jest Pan  

z nami fizycznie na naszym posiedzeniu. Serdecznie przepraszam, że nie zrobiłem tego na 

początku tej Sesji." 

Radny Mariusz Szutkowski: "Dziękuję bardzo." 

Radny Stanisław Kawecki: "Tym bardziej, że ta nieobecność, ten uszczerbek na zdrowiu był 

związany ze służbą publiczną, pomocą dla ludzi, którzy tej pomocy potrzebowali." 

Przewodniczący Rady: "Emocje z tym związane i zapomniałem, miałem coś jeszcze 

powiedzieć. A wiem, okres pandemiczny powoli nam zaczyna zanikać, społeczeństwo nasze 

wraca do różnego rodzaju aktywności, w różnej formie. Każde kolejne miesiące, które mamy 

za nami dają temu dowód w postaci różnego rodzaju imprez. W ostatnim okresie odbyły się 

też Dożynki. Duże zaangażowanie pracowników MOK-u w przygotowanie tej imprezy. Tu  

w kuluarach o tym rozmawialiśmy, ten temat przez Państwa Radnych był poruszany, słuszne 

uwagi do przekazania do Pana Dyrektora MOK-u, jeżeli chodzi o poprawę jakości tej 

imprezy. Myślę, że były dość istotne. Postaram się je przekazać Panu Dyrektorowi Ośrodka 

Kultury. Na przyszłość być może chciałby je uwzględnić w przygotowaniu następnych 

imprez. Kolejną rzeczą jaka jest novum w naszej Gminie, to, nie tak dawno, jak w zeszłą 

niedzielę mięliśmy taką imprezę rekreacyjną, festyn Święto Ulicy Konopnickiej. Mieszkańcy 

Ulicy Konopnickiej wraz z innymi osobami przygotowali taki pokaz, festyn z okazji rocznicy 

chyba urodzin Marii Konopnickiej. Impreza rekreacyjna, inicjatywa lokalna, która mam 

nadzieję, że znajdzie odzwierciedlenie w innych takich inicjatywach na terenie naszego 

miasta. dodatkowo sukcesywnie też Qźnia Jeziorany też różnego rodzaju formy aktywności 

proponuje dla mieszkańców. Wygląda na to, że powoli nasze społeczeństwo budzi się z tego 

marazmu związanego z pandemią, zamknięcia. Zaczynamy wychodzić na zewnątrz, czy ten 

okres pandemii wróci, czy nie, trudno powiedzieć." 

Wiceprzewodniczący Rady: "Zakażeń jest tle samo." 

Przewodniczący Rady: "Myślę, że to cieszy, ten fakt, że otwieramy się na ludzi, otwieramy 

się na spotkania, spędzamy więcej czasu ze sobą. Mogę zachęcić, nie jest to reklama imprezy 

sportowej, ale 1 października odbędzie się impreza rekreacyjna organizowana przez Qźnię 

Wykuwamy Moc Biegową. Państwo, jeżeli macie znajomych chętnych, to serdecznie 

zaproście, sami też możecie wziąć udział. To tak w punkcie wolne wnioski, zapytań tu nie 

było. Czy Państwo jeszcze chcielibyście o coś zapytać?" 

Radny Stanisław Kawecki: "Jeśli można Panie Przewodniczący dodać do święta ulicy Kajki, 

a może pokusić się, jak swojego czasu była Sołtysjada, zawody Sołectw, gdzie stopniowo 

entuzjazm ucichł, z czasem wygasł. Może wrócić do czegoś takiego w formie Jeziorany. 

Może zaproponować zawody ulic w Jezioranach, ulica Kajki kontra ulica Konopnickiej 

kontra Kopernika, może Sienkiewicza, te ulice, gdzie są większe skupiska ludzi. A może te 

ulice chciałyby w tym wystartować, czy Kasztanowa, czy któraś inna." 



11 

Przewodniczący Rady: "Każda tego typu inicjatywa służąca temu, żeby te więzi ludzkie 

zacieśnić jest warta zauważenia. Czy jeszcze chcecie w tym punkcie zabrać głos?" 

Sekretarz Gminy: "Jeszcze ja bym chciała coś odczytać." 

Przewodniczący Rady: "Bardzo proszę." 

Sekretarz Gminy: "Uchwała Nr RIO.VIII-0120-350/22 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 30 sierpnia 2022 roku w sprawie wydania opinii  

o przedłożonej przez Burmistrza Jezioran informacji o przebiegu wykonania budżetu za 

pierwsze półrocze 2022 roku. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie w osobach: Przewodniczący: Krystyna Radecka-Romaniuk Członkowie: Anna 

Michalak Janusz Facon, działając na podstawie art. 13 pkt 4 ustawy z dnia  

7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1668 ze 

zm.) w związku z art. 266 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

(Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 ze zm.) pozytywnie opiniuje przedłożoną przez Burmistrza 

Jezioran informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2022 roku. 

Uzasadnienie. W dniu 25 sierpnia 2022 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

wpłynęła informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacja o przebiegu 

wykonania planu finansowego Samorządowych Instytucji Kultury oraz informacja  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2022 r. Informacje te 

przedstawione zostały przez Burmistrza Jezioran Zarządzeniem Nr 66/2022 z dnia 22 sierpnia 

2022 roku w sprawie: przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 

2022 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na 

lata 2022-2032. W informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy Jeziorany omówiono 

realizację dochodów i wydatków budżetowych, w szczegółowości uchwały budżetowej. Plan 

dochodów i wydatków budżetowych wykazywany w sprawozdaniach uwzględnia zmiany 

wynikające z Uchwał Rady i Zarządzeń Burmistrza podjętych w trakcie roku budżetowego. 

Wykonane dochody budżetowe stanowią 36,27 % ustalonego planu dochodów po zmianach. 

Wydatki budżetowe zrealizowano w wysokości 33,64 % planu wydatków po zmianach, z tego 

wydatki bieżące wyniosły - 53,79 % planu wydatków po zmianach, a wydatki majątkowe - 

11,24 % planu wydatków po zmianach. W informacji o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022-2032 zawarto dane dotyczące wykonania przedsięwzięć za 

pierwsze półrocze 2022 r. Skład Orzekający oceniając dane zawarte w przedłożonych 

dokumentach stwierdza, iż w 2022 r. i latach następnych wskaźnik dopuszczalnego poziomu 

zadłużenia Gminy Jeziorany obliczony zgodnie z art. 243 ustawy w finansach publicznych 

zostanie zachowany. Przedłożona informacja zawiera informacje z wykonania planu 

finansowego Samorządowych Instytucji Kultury w Jezioranach. Na dzień 30.06.2022 r. 

Miejski Ośrodek Kultury w Jezioranach posiadał należności w kwocie 990 zł, w tym 

należności wymagalne w kwocie 680 zł. Natomiast zobowiązania kształtowały się na 

poziomie 9.104,82 zł. Zobowiązania wymagalne nie występowały. Miejska Biblioteka 

Publiczna w Jezioranach posiadała należności w kwocie 479,50 zł, a zobowiązania w kwocie 

51,60 zł. Należności i zobowiązania wymagalne nie występowały. Wobec powyższego 

postanowiono jak w sentencji. Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w ciągu 14 dni od daty jej doręczenia. 
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Przewodniczący Składu Orzekającego członek Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

Krystyna Radecka-Romaniuk. Dziękuję." 

Przewodniczący Rady: "Dziękuję bardzo. Czy Państwo jeszcze chcielibyście?" 

Radny Wiesław Żywicki: "Chciałbym jeszcze odnośnie, żebyśmy wrócili do Dożynek. 

Dożynki były małe i szybko ucichły, bo na facebooku profesjonalne były zdjęcia z tych 

małych imprezach, a o Dożynkach nie było widać. Fakt, że było mało ludzi, ale dużo 

zdjęć było robionych i nigdzie to nie było pokazane. Myślę, że organizator trochę się 

tym zająć. Skoro robi inne imprezy i z innych można upublicznić. Tak samo ta 

imprezka, co była koło MOK-u, ja nie wiem, czy coś takiego nie byłoby dobrze, jakby 

było połączone z tymi Dożynkami i byłoby coś bardziej uatrakcyjnionego."  

Radny Stanisław Kawecki: "Jeśli w centrum Dożynek stawił się tłum, to nie ma takiego 

efektu, jak było wcześniej. Trzeba po takiej zapaści znowu parę lat i ciężko pracować, 

żeby Dożynki zyskały poprzedni prestiż, bo bardzo łatwo jest spowodować, że ludzie 

przestają przychodzić. Zaś na powrót ją rozkręcić, potrzeba kilku lat."  

Przewodniczący Rady: "Ja Państwu zdradzę jedną rzecz. Miałem przyjemność być 

członkiem Komisji oceniającej w konkursie na wyroby kulinarne. W konkursie na 

marynaty zwyciężyła konfitura z gruszki, gruszka, imbir, coś tam, coś tam, dużo 

składników, ale mówię Państwu czegoś takiego dawno nie jadłem. Wygrało 

bezapelacyjnie wśród trzech jurorów. Bezapelacyjnie trzech jurorów wybrało spośród 

trzynastu propozycji i tak konfitura wygrała. Dziś idę do Dyrektora MOK-u zapytać, 

która to wieś przygotowała. Taki przepis, może kupić będzie można. Rewelacja. Jak 

będę miał jakieś wiadomości, to poinformuje was." 

Radny Stanisław Kawecki: "A może część tego przynieść na kolejną sesję." 

Przewodniczący Rady: "Jeżeli to będzie dostępne, to ja, mimo, że nie jem słodyczy, to 

wow. Aż się robię głodny." 

Radny Wiesław Żywicki: "Panie Przewodniczący, jeszcze odnośnie, napracowali się 

ludzie przy tych Dożynkach, ale trochę z tymi nagrodami, była przesada, bo dostać kilka 

talonów do jumaru, to ile ta osoba może przejeść, a tam była tylko kiełbasa i szaszłyki."  

Przewodniczący Rady: "I bigos i frytki, a bigos był mistrzostwo świata." 

Radny Wiesław Żywicki: "Ale ile jedna osoba, jak dostanie kilka talonów, to ile można 

tego zjeść, bez przesady." 

Przewodniczący Rady: "Można zaświadczam, że można. 

Radny Wiesław Żywicki: "Można, wszystko można." 

 

Ad.5. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji. 

Przewodniczący Rady: "Dobrze, jeśli Państwo nie macie nic więcej, to przejdźmy do 

ostatniego punktu dzisiejszego posiedzenia, przyjęcia protokołu XXXIII Sesji."  
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 8 głosów "za"                  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

 

Przyjęto Protokół z XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Przewodniczący Rady: "Tym samym wyczerpaliśmy porządek dzisiejszego posiedzenia. 

Ja serdecznie dziękuję przedstawicielom organu prowadzącego, pracownikom urzędu, 

którzy zawsze efektownie i efektywnie wspierają sprawne prowadzenie posiedzenia, 

dziękuję Państwu Radnym. Zamykam posiedzenie XXXIV Sesji Rady Miejskiej  

w Jezioranach. Dziękuję bardzo i do rychłego zobaczenia." 

 

   W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XXXIV sesja Rady Miejskiej w Jezioranach został zakończona. 

 

       Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 

  /-/ Anna Brakoniecka                                                            /-/ Andrzej Szuwalski 

 


